# **Speakers Biodata**

## (in order of speaking appeance)

## **Thomas Panella**

\_\_\_\_\_



Tom Panella is the Director for Environment, Natural Resources, and Agriculture in the East Asia Department at the Asian Development Bank (ADB) and is Chair the Water Sector Committee/Group for ADB. As Director in East Asia, he is responsible for managing operations including strategy; project development, management, and programming; policy dialogue; and knowledge management. As Chair of the Water Sector Committee, he provides oversight for the ADB-wide Water Sector Group for policy development, institutional engagement in water issues, and strategic direction of lending and non-lending water operations. He served as ADB's Chief of Water Sector Group from 2017-20, Afghanistan Country Director from 2014-17, and joined ADB in 2003. He has led water operations in Central, South, and Southeast Asia including postings in Indonesia directing the water and climate change programs and in Uzbekistan as head of operations. He worked at the World Bank from 2000 to 2002 as a Water Resources Management Specialist. He was the Southern California Regional Director for Tabors, Caramanis and Associates from 1989 to 1993 and served as the Convener of the California Urban Water Conservation Council in 1997 (now the California Water Efficiency Partnership). He is a member of the AGWA Strategic Advisory Council, GWP Technical Committee, and Advisor to the HELP. He has a PhD and MPP in Public Policy and MSc from the Energy and Resources Group from the University of California, Berkeley.

托马斯·帕内拉(Thomas Panella)现任亚洲开发银行(亚行)东亚局环境、自然资源和农 业处处长兼亚行水务行业委员会主席。作为东亚局环境、自然资源和农业处处长,他负责管 理战略、项目的开发、管理及规划、政策对话和知识管理等业务。作为水务行业委员会主席 ,他负责监管亚行水务行业中心的工作,包括政策制定、水务问题的机构参与以及贷款和非 贷款水业务的战略方向。托马斯先生于 2003 年加入亚行,2014—2017 年间担任亚行驻阿富 汗代表处首席代表,2017—2020 年间担任亚行水务行业中心主任。他曾领导开展亚行在中 亚、南亚和东南亚的水业务,并在印度尼西亚指导水务和气候变化项目,在乌兹别克斯坦担 任水业务主管。2000—2002 年,托马斯先生在世界银行任水资源管理专家。1989—1993 年 ,他在 Tabors, Caramanis and Associates 担任南加州区域总监,1997 年还曾担任加州城市 节水委员会(现"加州水效率伙伴关系组织")的召集人。托马斯先生还是全球水资源适应联 盟(AGWA)战略咨询委员会委员、全球变暖潜能值(GWP)技术委员会委员以及 HELP组 织的顾问。他拥有加州大学伯克利分校的公共政策专业硕士和博士学位,以及能源和资源理 学硕士学位。

## Yolanda Fernandez Lommen



Ms. Yolanda Fernandez Lommen is ADB's Country Director for the People's Republic of China (PRC). She assumed office in August 2019. As Country Director, Ms. Fernandez Lommen leads ADB's PRC Resident Mission (PRCM) that manages the portfolio of about \$14 billion in the country; maintains and strengthens strategic partnerships with clients, including central and local governments; assists in loan and technical assistance processing; formulates the country partnership strategy; manages external relations; and develops knowledge products. Ms. Fernandez Lommen was ADB's Country Director in Mongolia from 2016-2019. She also served as Principal Economist for the East Asia Department from 2013-2016 and Head of the Economics Unit in PRCM from 2008 to 2012. For more than 10 years, she oversaw economics work in the PRC and Mongolia, was involved in country programing, technical assistance projects, flagship studies, knowledge products, policy dialogue, and policy-based lending for both the PRC and Mongolia. From 2006 to 2008, she was seconded

\_\_\_\_\_

to the Japan Bank forInternational Cooperation (JBIC) in Tokyo and worked as Senior Economist and Advisor to the Director General of the Country Analysis Department. Ms. Fernandez Lommen joined ADB in 2001 as Country Economist in the Philippines Country Office. In 2002 she was appointed Country Economist for Mongolia, responsibilities that were expanded to Country Programs Specialist and Country Team Leader until 2005. From 1991-2000, Ms. Fernandez Lommen worked at the Royal Spanish Center of International Relations, as Research Fellow first, and later as Head of the Asian Studies Unit. She was simultaneously, associate Professor at Complutense University, lecturing on applied economics, development patterns in Asia, and doctoral courses on economic reform in the PRC. In 2000, she became Counsellor to the Spanish Economic and Social Council, providing advice to Parliament on the socioeconomic implications of the government's fiscal policy management. Ms. Yolanda Fernandez Lommen holds a Ph.D. in Economics on the sources of growth in the PRC (Autonoma University, Madrid); a Postgraduate Diploma on International Economics Policy Research (Kiel Institute of World Economics, Germany); a M.A. in International Relations (Ortega y Gasset Institute, Madrid); and a M.A. in Economic Science (Autonoma University, Madrid).

冯幽兰(Yolanda Fernandez Lommen)女士是亚洲开发银行(亚行)驻中华人民共和 国(中国)代表处首席代表,于2019 年8 月就 任。作为首席代表,冯幽兰女士主持 管理亚行约140 亿美元的在华业务,保持并加强与包括中央和地方政府部门在内的 不同客户的战略合作伙伴关系,协助贷款和技术援助项目准备工作,制定国别合作 伙伴战略,管理外联事务以及开发知识产品。2016—2019年,冯幽兰女士任亚行驻 蒙古国首席代表。2013—2016 年,任东亚局高级经济学家;2008—2012,任亚行驻 中国代表处经济部主。十多年来,她负责管理中国和蒙古国的经济工作,参与中国 和蒙古国的国别规划、技术援助项目、旗舰研究、知识产品、政策对话以及政策性 贷款。2006—2008年,她被借调到位于东京的日本国际协力银行(JBIC),担任高 级经济师和国别分析局局长顾问。2001 年,冯幽兰女士加入亚行,时任驻菲律宾代 表处国别经济学家。2002年,她被任命为蒙古国国别经济学家,职责范围扩大到国 别规划专家和国别小组组长,直至2005年。1991—2000年,冯幽兰女士在西班牙皇 家国际关系中心工作,先后担任研究员和亚洲研究部主任;同时兼任马德里康普顿 斯大学副教授,讲授应用经济学、亚洲发展模式以及中国经济改革博士生课程。 2000年,冯幽兰女士成为西班牙经济与社会理事会顾问,就政府财政政策管理对社 会经济的影响向议会提供建议。冯幽兰女士拥有马德里自治大学中国经济增长动力 方向的经济学博士学位、德国基尔世界经济研究所国际经济政策研究硕士学位、马 德里奥特加·伊·加塞特学院国际关系硕士学位和马德里自治大学经济科学硕士学位

## Li Yan

0



Ms. Yan is the Deputy Director General of the Department of Wetland Management and National Forestry and Grassland Administration, P. R. China. She graduated from Northeast Forestry University, specializing in forestry economy. She is in charge of the implementation of the Convention on wetlands, Ramsar Sites management, Wetland City Accreditation, and international cooperation in wetland area.

#### 李琰

李琰女士是国家林业和草原局湿地管理司副司长,她毕业于东北林业大学, 专业为林业经济 。主要负责 分管 《湿地公约》履约、国际重要湿地管理、 国际湿地城市认证、 湿地领域国 际合作等工作。

## Liu Ning



Mr Liu Ning serves as the Deputy Director General Level Department of Nature Ecology Conservation Ministry of Ecology and Environment and the Negotiator for CBD COP15. He previously served for almost five years as the Deputy Permanent Representative Chinese Permanent Mission to United Nations Environment Programme in Nairobi, Kenya. From 2002-2014, Mr Liu Ning was the Director, Division of European Affairs Department of International Cooperation Ministry of Environmental Protection. Before that role, he was core staff seconded by the Chinese Government to the Asia-Europe Environmental Technology Center in Bangkok, Thailand. Finally, he also served as a Senior Engineer at the Chinese Research Academy of Environmental Sciences in Beijing, China for twelve years.

刘宁, 生态环境部自然生态司副司长

刘宁先生是生态环境部自然生态保护司的副司长并将作为中国政府谈判代表参与联 合国生态多样性公约第十五次缔约方大会。他曾担任中国常驻肯尼亚内罗毕联合国 环境署使团副团长将近五年。从 2002 年到 2014 年间,刘先生是环境保护部国际合 作司欧洲事务处的处长。在此之前,他曾是被中国政府派往位于泰国曼谷的亚欧环 境科技中心挂职锻炼的核心公务员。他也曾作为高级工程师供职于位于北京的中国 环境科学研究院约 12 年。

\_\_\_\_\_

## **Duncan Lang**



Duncan is a Senior Environment Specialist at ADB in the Safeguards Division and Environment Thematic Group Unit of SDCC where he provides advisory and compliance support to operational departments as well as working on thought leadership work within the environment sector. His current work involves development of ADB's long-term strategy to further mainstream biodiversity at the bank amongst other things. With an academic background in ecology Duncan started off his career as a researcher studying bats in Thailand, before in 2005 embarking on his professional career in the UK as an ornithologist in the burgeoning wind industry. From here his career moved to focus on wetland bird survey and assessment as well as general ecology before broadening to wider environmental issues. From starting off his career in the UK he has gained a wide variety of experience across a range of sectors and has worked in multiple countries across Asia and Europe including Georgia, Armenia, Indonesia, Malaysia, Brunei and Nepal amongst others.

Duncan is a keen birder and volunteered as a Wetland Birds Surveyor (WeBS) in the UK for six years, helping to provide wetland bird count data for a sector within the Firth of Forth Estuary SPA Natura Site in Scotland as part of the national recording system. He is also a member of both the Scottish and Oriental Bird Clubs.

## Vinayagan Dharmarajah



Vina is the Regional Director (Asia) of BirdLife International and has been in post since January 2017. BirdLife International is a Partnership of about 120 local organizations globally and supports conservation in 15 countries in Asia. Prior to joining BirdLife, Vina worked for the business school INSEAD for almost 6 years as its Legal Counsel in Asia. He has a Bachelors (LL.B. Hons) degree in law from the University of Bristol in the United Kingdom, a BA. Hons degree (History) from the National University of Singapore and a Masters (LLM) in International Business Law from the Sorbonne-Assas (Paris II) International Law School. In his role at BirdLife, Vina oversees BirdLife's efforts in Asia to conserve the East Asian Australasian and Central Asian Flyways and to address threats to birds including the conversion of wetlands, illegal hunting and the impact of poorly sited energy infrastructure. He is responsible for BirdLife's engagement with governments and development agencies in Asia and with the East Asian Australasian Flyway Partnership. He also supports BirdLife globally on matters of governance.

(Vina 维纳) 是国际鸟盟的亚洲区域总监,自 2017 年 1 月起就职。国际鸟盟是一个由全球 120 个伙伴组织组成的网络联盟,并在亚洲与 15 个国家的区域伙伴进行保育项目。 Vina 加 入国际鸟盟之前,在 INSEAD 商学院担任了近 6 年亚洲法律顾问。他拥有英国布里斯托大学 的法学学士学位 (LL.B. Hons),新加坡国立大学的文学士荣誉学位(历史)和索邦-阿萨斯 (巴黎 II) 国际法学院国际商法硕士 (LLM)。 Vina 负责监督国际鸟盟在亚洲的工作,以保 护东亚-澳大利西亚迁飞路线 (EAAF) 与中亚迁飞路线 (CAF),并解决对鸟类的威胁,包括湿 地转化、非法狩猎和能源基础设施选址不当的影响,等种种问题。他也负责与亚洲各国政府 和发展机构以及东亚-澳大利西亚迁飞区伙伴关系的合作,和国际鸟盟全球的治理事项。

## **Doug Watkins**



Mr. Watkins has over 40 years of involvement in the conservation of migratory waterbirds and their habitats across the East Asian-Australasian Flyway. He has previously taken on a variety of training, technical and policy roles including as Manager of the Wetlands International – Oceania, as an Ecological Consultant to Government and on Asia Development Bank projects for Local Governments in China, as a Visiting Adjunct Professor at the Northeast Institute of Geography and Agroecology in China and now with the East Asian-Australasian Flyway Partnership Secretariat.

沃特金斯先生在保护东亚-澳大利西亚迁飞区迁徙水鸟及其栖息地方面有超过 40 年的工作经验,担任过各种培训、技术和政策方面的职务:包括湿地国际(Wetlands International)大洋洲经理、政府的生态顾问等。他曾在一项中国地方政府承担的ADB项目中,担任中国东北地理与农业生态研究所客座教授。目前,沃特金斯先生在在东亚-澳大利西亚迁飞区伙伴关系协定秘书处工作。

## Lei Guangchun



Professor, School of Ecology & Nature Conservation, Beijing Forestry University Professor LEI Guangchun has 30 years' experience in wetland ecology and migratory bird conservation. He worked in government and NGO sectors: and then became Dean of the School of Nature Conservation, Beijing Forestry University since 2007, after his commitment as Senior Advisor for the Asia and Oceania region in Ramsar Convention Secretariat. Prof. Lei was one of the initiators of the East Asian-Australasian Flyway Partnership (EAAFP), which was launched in November in 2006. He is the principal scientist in nomination of World Heritage on "the Migratory Bird Sanctuaries along the Coast of the Yellow Sea-Bohai Gulf of China", and has also made substantial contributions to related national policy, including National Strategies on Ecosystem Management (2011); the National Biological Carbon Sink Strategy (2015); and National Coastal Wetland Conservation Strategies 2018). He also has an active role in several professional associations and committees including: Chair of STRP. Ramsar Convention; Chair of the Scaly-sided Merganser Task Force, EAAFP; advisor of EAAF Science Unit: Vice Chair of China National Wetland Science Committee: Review Panel member of National Nature Reserves, State Council of China, etc. For his outstanding leadership in wetland science, conservation and awareness raising, Prof. Lei won the Luc Hoffmann Medal in 2018.

## Nicolas Rossin



Nicolas Rossin has been a regional task team leader on biodiversity for the Agence Française de développement (AFD) since 2017. He's currently based at AFD regional office in Beijing where he's in charge of the projects portfolio on biodiversity and natural capital in China (including the China Biodiversity Facility) and Vietnam. He joined AFD in 2002 and has since worked in operations, both in the field (regional office for South Pacific in New Caledonia and country office in Mauritania) and at headquarters. Prior to his position as TTL on biodiversity, he worked as a climate senior expert, in charge of the adaptation team within AFD's climate change unit.

Nicolas Rossin has a master degree in business administration from the *Ecole Supérieure des Sciences Economiques et Commerciales* (ESSEC) and is graduated from the University of Rennes on wetlands and coastal management.

自 2017 年以来,罗明轩一直在法国开发署(AFD)担任生物多样性领域的项目经理。目前他 在位于北京的法国开发署驻华代表处工作,负责中国(包括中国生物多样性基金)和越南的 生物多样性和自然资本项目。他于 2002 年加入法国开发署,此后外派(位于新喀里多尼亚 的法国开发署驻南太平洋区域代表处和法国开发署驻毛里塔尼亚代表处)以及在巴黎总部从 事业务工作。在担任生物多样性项目经理之前,他曾是气候方面的高级专家,在法国开发署 气候变化部门,领导适应气候变化的团队。

罗明轩拥有 ESSEC 高等商学院的工商管理硕士学位,并毕业于雷恩大学的湿地和海岸管理专业。

## Zhang Mingxiang



Dr. Mingxiang Zhang, Professor and Deputy Dean of School of Ecology and Nature Conservation, Beijing Forestry University, the National Environmental Policy and Legislation Expert of the UNDP-GEF "Strengthening the protected area network for migratory bird conservation along the East Asian-Australasian Flyway in China ", and engaged in Wetland legislation, responsible for drafting the "Wetland Conservation Law (proposal draft)".

张明祥博士,北京林业大学生态与自然保护学院教授、副院长,联合国开发计划署/全球 环境基金"东亚-澳大利西亚迁飞路线中国候鸟保护网络建设项目"国家环境政策和立法专 家,从事湿地立法工作,负责起草《湿地保护法(草案建议稿)》。

#### Chungshen Yao



Mr. Chunsheng Yao is FAO GEF Portfolio Officer, managing and implementing GEF projects on biodiversity conservation, climate change mitigation and land restoration. He has over 10 years of work experience in the environment and development field, including international and national foundations, development agencies and NGOs. He used to work as Senior Program Manager of SEE Foundation to manage projects on biodiversity conservation and nature education. He also worked as Program Manager on science and exploration with National Geographic Society, overseeing 150 granted projects to solve air and water pollution problems in China.

姚春生是联合国粮农组织全球环境基金项目官员,负责管理和实施全球环境基金关于生物多样性保护、减缓气候变化和土地恢复的项目。他在环境与发展领域拥有超过 10 年的工作经验,包括国际和国内基金会、发展机构和非政府组织。他曾担任 SEE 基金会高级项目经理,负责生物多样性保护和自然教育项目的管理。他还曾担任 国家地理学会科学与探索项目经理,管理 150 个环境保护创新项目,以解决中国的 空气和水污染问题。

## Kang Wei



Kang Wei has over 20 years of experience promoting sustainable development and nature conservation in China. Before he joined The Nature Conservancy, Kang Wei served Heifer International and Jet Li's One Foundation on poverty alleviation and disaster rehabilitation.

\_\_\_\_\_

His work with endangered species in China has taken him to the Tibetan plateau where he observed Black-Necked Cranes hatching their young peacefully amidst Tibetan farming communities and to Qinghai where he assisted in the first-ever population count of the endangered Przewalski gazelle, resulting in efforts to expand their habitat by connecting potential corridors and promote population growth among the species

Kang Wei's past work includes his leadership role in the establishment of the first land trust conservation for Giant Pandas in China (a 27,000-acre park), as well as his leadership in efforts to extend the land trust conservation for Golden Monkeys in Yunnan Province, which aided in preserving their habitats and ecosystems.

Empowered by TNC's 75 years competency on the terrestrial ecosystem conservation worldwidely and introducing the National Park concept first in 1998 to China, Kang Wei started to lead TNC China Land team in 2017 work on the Social Engagement of China's National Park pivoting natural Protected Areas system at the Giant Panda National Park, Qianjianyuan-Baishanzu National Park, and Hainan Rainforest National Park.

康伟简介

康伟,现任中国 TNC (大自然保护协会)保护地战略总监,有 20 余年的农村可持续发展及 自然保护工作经历。在 TNC 履职的十年里,作为资深的农村社区发展从业者及初创成员,康 伟开发了社会公益保护项目的社区调查、社区规划以及定制农业体系的方法学及实践案例; 2014-2017 年担任 TNC 云南项目、社区与农业项目总监期间,管理过森林生态系统类型的滇 金丝猴社区保护地(老君山国家公园内)、高原湿地生态系统类型的迁飞候鸟保护区。

2017 年起,康伟任中国 TNC 保护地战略总监,开发了中国 TNC 大熊猫国家公园领域的都江 堰国际合作项目、河南丹江淅川南水北调取水口的丹江湿地国家级自然保护区的国际合作项 目,百山祖国家公园社会组织参与的国际合作项目,2019 年起,康伟带领中国 TNC 保护地团 队聚焦于国家公园为主体的自然保护地体系的社会参与视角,并以此为战略方向在四川、云 南、浙江及河南等地为保护管理部门提供实践案例、保护策略及政策研究及国家合作交流等 能力建设方面的系统化解决方案。解决保护管理和实践中的诸多问题。康伟也是中国知名的 物种保护网络: 滇金丝猴全境保护网络的创建者之一;也是国家林草局主持的自然保护地社 区共建网络专家组成员。

\_\_\_\_\_

## Mark Bezuijen



Mark has worked on biodiversity conservation, protected area management, and environmental impact assessment in Asia and Australia for over 20 years. Key areas of work currently include the piloting and design of sustainable tourism projects in Mongolia, and overseeing environmental safeguards for a range of natural resource projects in the People's Republic of China and Mongolia. He is the departmental focal point for the Regional Flyway Initiative.

## Gao Aimei



Deputy Division Director, Department of Territorial and Spatial Ecology Rehabilitation, Ministry of Natural Resources, People's Republic of China.

Ms. GAO started her career in ecological rehabilitation since the establishment of the Ministry of Natural Resources, People's Republic of China, in 2018. She is involved in coastal wetland policy making and rehabilitation projects. Prior to that, she had been working in National Administration of Mapping, Survey and Geo-information, Beijing Bureau of Land Resources, and Shijiazhuang Bureau of Land Resources, etc. mainly on the management of land and its sustainable use.

### 高爱梅

中华人民共和国自然资源部国土空间生态修复司三级调研员高爱梅女士于 2018 年进入自然 资源部国土空间生态修复司,从事沿海湿地修复和政策制定相关工作。此前,曾在国家测绘 局、北京市国土资源局、石家庄市国土资源局等单位从事土地管理、可持续利用相关工作。

\_\_\_\_\_

#### Du Jinmei



\_\_\_\_\_

Senior Specialist and senior engineer, Foreign Environmental Cooperation Center, Ministry of Ecology and Environment (MEE). She has worked in the field of ecological protection for nearly 20 years, successively engaged in environmental monitoring, nature reserve management, biodiversity protection, implementation of the Convention on Biological Diversity, GEF project management, construction of national park system and mechanism, access and benefit sharing of biological genetic resources(ABS), and the Partnership of business and biodiversity in China.

杜金梅女士

生态环境部对外合作与交流中心主任专家,高级工程师。在生态保护领域工作近 20 年,先后从事环境监测、自然保护区管理、生物多样性保护、《生物多性公约》履 约、GEF 项目管理、国家公园体制机制建设、生物遗传资源惠益分享、中国企业与 生物多样性伙伴关系等方面的工作。

\_\_\_\_\_

## **Hu Xinxin**



Ms. Hu Xinxinvis the Acting Division Chief of the Department of Wetland Management of National Forestry and Grassland Administration, P.R. China. She graduated from t he University of Waikato, New Zealand specializing in Electronic commerce and Beijing Institute of Technology, specializing in programme management She is in charge of the implementation of the Convention on wetlands, Ramsar Sites management, Wetland City Accreditation ,and i nternational cooperation in wetland area.

#### 胡昕欣

胡昕欣女士是是国家林业和草原局湿地管理司履约与国际合作处代理处长,他毕业 于新西兰怀卡托大学、北京理工大学,专业为电子商务和工程管理。 主要负责 开展 《湿地公约》履约、国际重要湿地管理、国际湿地城市认证、 湿地领域国际合作等 工作。

## **Jianbin Shi**



Dr. Jianbin Shi is an Advisor and Director of Conservation Program with the Paulson Institute, responsible for development and management of a high-impact portfolio of wetland conservation and restoration projects in China. Before joining the Institute in March 2016, Jianbin was the Head of TRAFFIC China Programme from May 2011 to September 2014, a Program Manager of UNDP China for EU-China Biodiversity Program from August 2006 to May 2011, and a Program Coordinator of TNC China Office from September 2004 to August 2006.

Jianbin started his professional career as a Project Officer with the Foreign Economy Cooperation Office (FECO) of the former State Environmental Protection Administration where he worked from June 1994 to February 1999.

Jianbin is also an Associate Professor of Beijing Normal University where he is teaching both graduate and undergraduate courses and conducting researches in conservation biology and wildlife ecology. He obtained his PhD from the University of Liverpool in 2004.

Jianbin believes that, by working together, we can make difference and can create a better world for co-existence of the nature and human-beings.

## Xiaohong Zhang



Dr. Xiaohong Zhang works as an Associate Expert with Wetlands International. She is now working on the Flyway Bottleneck Yellow Sea Project as a project manager based in China representing Wetlands International. She started with Wetlands International in China in 2002 and was responsible for project development, project management and operation. She had ever managed and implemented integrated wetlands biodiversity conservation and restoration projects over 17 provinces funded by UNDP, UNEP, EU and World Bank, AusAID, as well as worked on some ADB loan projects in Henan, Hubei and Xinjiang as a co wetland management specialist in partnership with governments, NGOs, corporate sectors, universities, research institutes and international NGOs. She ever organized a series of national and regional wetlands symposium and workshops tailored to the integrated peatlands restoration and management for Qinghai-Tibetan Plateau/Altay Mountains, Asian Wetlands Symposiums, side events of Ramsar Convention COP and UNFCCC. She has a doctorate in environmental Geography from China.

#### 张小红简历

张小红博士是湿地国际合作专家,她在中国获得了环境地理学博士学位。目前担任湿地国际 黄海迁飞路线湿地保护项目驻中国的项目经理。她于 2002 年加入湿地国际-中国办事处,作 为项目协调员、项目经理、办事处副主任负责中国项目开发、管理与实施。她管理和实施的 项目覆盖中国 17 省和自治区,并通过与政府部门、非政府组织、企业、大学和研究机构等 伙伴合作,参与由联合国开发署、联合国环境规划署、世界银行全球环境基金、欧盟、荷兰 外交部、澳大利亚开发署、国际非政府组织、跨国企业等机构资助中国的多个保护项目,项 目主要涉及到湿地生物多样性保护、环境综合管理项目以及湿地环境教育项目;她也参与过 亚行在河南、湖北和新疆贷款的城乡综合治理项目。 她曾组织和召开了山地泥炭地生物多样性和综合管理会议;适应气候变化国家和区域研讨会;并与国际和地区合作伙伴一起,组织召开了亚洲湿地论坛、湿地公约缔约大会和气候变化 框架缔约方大会的边会。通过参加这些国际和地区会议,分享国际上在湿地保护领域的成功 经验和案例,介绍的湿地国际参与中国在湿地保护项目活动的进展和成果。

\_\_\_\_\_

发言题目:区域迁飞动议实践与展望

### Yu Qian



Yu Qian is China Program Director of International Crane Foundation (ICF). Before joining ICF, she worked for The Nature Conservancy (TNC) for 12 years. She provided technical support to the development of "China Biodiversity Conservation Strategy and Action Plan (2011-2030)" which was issued by the State Council in 2010, studied US land tenure model introduction to China, and managed external affairs of TNC China. Yu Qian co-authored books "China's Biodiversity Geographic Atlas" and "Protecting China's Biodiversity: A Guide to Land Use", Land Tenure & Land Protection Tools" and "Cranes of China". Yu Qian got her master degree in Institute of Botany, Chinese Academy of Sciences.

于倩,2018 年加入国际鹤类基金会(International Crane Foundation, ICF),现任国际鹤类基金会(美国)北京代表处首席代表,负责 ICF 在中国的运营和管理。加入 ICF 之前,于倩供职于大自然保护协会(TNC),担任对外事务总监。曾与环保部合作生物多样性保护远景规划项目,为编制国务院 2010 年发布的《中国生物多样性保护战略与行动计划》(2011-2030 年)提供技术支持,并参与《中国生物多样性地理图集》、《Protecting China's Biodiversity: A Guide to Land Use, Land Tenure & Land Protection Tools》等书的编写。于倩于 2006 年毕业于中科院植物所植物生态学专业



# **Xiaoting Jin**

JIN Xiaoting is Senior Project Officer of French Development Agency (AFD). She is the focal point of "biodiversity" and "innovation" of AFD in China. She joined AFD in 2008 and has developed and managed over 800 million EUR of Official Development Aid (ODA) projects covering biodiversity conservation, sustainable urban and rural development, natural and cultural heritage protection, energy efficiency, district energy and divers areas. She is also responsible for policy dialogue with Chinese authorities on environment and biodiversity related topics. Ms. JIN graduated from Sciences Po Paris with a master degree on environmental studies.

## Silvia Cardascia



Silvia is a water resources specialist at ADB, where she supports the design of projects in the People's Republic of China and Mongolia. She also works on knowledge management and is one of the authors of the Asian Water Development Outlook 2020. Prior to joining ADB in 2018, she was a research assistant at the University of Oxford, a United Nations Fellow and a Programme Officer for the Italian Agency of the Ministry of Foreign Affairs in Addis Ababa. In Ethiopia, she managed water and sanitation multi-donor projects co-financed by the European Investment Bank and the French Agency for Development Cooperation. She is passionate about science communication and runs a digital magazine offering multidisciplinary content at the intersection of water, nature and society.

## Lu Cai

Deputy Director, Center for East Asia-Australasian Flyway Studies (CEAAF), Beijing Forestry University

Dr. Lu has been working for nature conservation for 20 years and is specialized in wetland ecology and biodiversity conservation. He is involved in various conservation and management associated initiatives at both national and international level, including the Ramsar Convention on Wetlands, EAAFP, IUCN, GEO BON, and UNESCAP and NEASPEC projects. His main research interests are wetland ecosystem change and drivers, biodiversity dynamics and conservation biology, endangered migratory waterbirds and habitat, and mechanisms for transboundary cooperation in the EAAF. Key research areas cover the Yangtze River, Yellow Sea Ecoregion, Northeast Asia and now aim at extending to ASEAN region at EAAF scale. He is a member expert of the IUCN WCPA, GEO BON Freshwater BON and Asia Wetland Symposium steering committee. He actively contributes to national and international conservation policy and practice in EAAF.

